# What does a status card look like?

What you need to know when accepting Secure Certificates of Indian Status, Certificates of Indian Status and Temporary Confirmation of **Registration Documents** 

First Nations persons who are registered under the *Indian Act* can show proof of their status using a Secure Certificate of Indian Status, a Certificate of Indian Status, or a Temporary Confirmation of Registration Document from Indigenous Services Canada. Here are samples of official documentation that can be presented by individuals

# **SECURE CERTIFICATE OF INDIAN STATUS (SCIS)**



# **CERTIFICATE OF INDIAN STATUS (CIS)**

















# **TEMPORARY CONFIRMATION OF REGISTRATION DOCUMENT (TCRD)**

You can accept the Temporary Confirmation of Registration Document, and may request an additional piece of identification to compare the holder's personal information, such as their name and date of birth.

A Temporary Confirmation of Registration Document is valid for one year for adults, children and dependent adults.

If you aren't sure if a Temporary Confirmation of Registration Document is authentic, please call Indigenous Services Canada at 1-800-567-9604.

If the document is not authentic return it to the customer and ask them to contact their First Nation office or Indigenous Services

You must only accept original cards or documents; not copies. To verify the authenticity of the Temporary Confirmation of Registration Document is original, look for the raised seal at the bottom.

CATALOG: R122-23/2021 • ISBN: 978-0-660-41357-0

For more information on status cards: Canada.ca/Indian-Status-Card

For more information on GST/HST and Indigenous people: Canada.ca/gst-hst-Indigenous

To order additional copies of this publication, please contact surveillanceetconformite-monitoringandcompliance@sac-isc.gc.ca



Canada

If you aren't sure if a Secure Certificate of Indian Status is valid, please contact Indigenous Services Canada at 1-877-VALIDE8 (1-877-825-4338). This automated service is available 24 hours a day, 7 days a week. You will receive a response right away. You may also contact us by email at

surveillanceetconformite-monitoringandcompliance@sac-isc.gc.ca.

If the card is not valid, return it to the customer and ask them to contact their First Nation office or Indigenous Services Canada at 1-800-567-9604

If you aren't sure if one of these cards is valid, please contact Indigenous Services Canada at 1-800-567-9604 or surveillanceetconformite-monitoringandcompliance@sac-isc.gc.ca This is not an automated service; you may not receive an answer right away.

If the card is not valid, return it to the customer and ask them to contact their First Nation office or Indigenous Services Canada at 1-800-567-9604

# Qu'est-ce qu'une carte de statut

Ce que vous devez savoir lorsque vous acceptez les cartes sécurisées de statut d'Indien, le certificat sécurisé de statut d'Indien et les documents de confirmation temporaire d'inscription

Les membres des Premières nations qui sont inscrits en vertu de la Loi sur les Indiens peuvent prouver leur statut à l'aide d'un certificat sécurisé de statut indien, d'un certificat de statut indien ou d'un document de confirmation temporaire d'inscription de Services aux Autochtones Canada. Voici des exemples de documents officiels qui peuvent être présentés par des particuliers

# **CERTIFICAT SÉCURISÉ DE STATUT D'INDIEN (CSSI)**



# **CERTIFICAT DE STATUT D'INDIEN (CSI)**

















# **DOCUMENT DE CONFIRMATION TEMPORAIRE DE L'INSCRIPTION (DCTI)**

Vous pouvez accepter le document de confirmation temporaire de l'inscription, et vous pouvez demander une pièce d'identité supplémentaire pour comparer les renseignements personnels du titulaire, tels que son nom et sa date de naissance.



Une confirmation temporaire de l'inscription est valide pendant un an pour les adultes, les enfants et les personnes à charge adultes.

Si vous n'êtes pas certain de l'authenticité d'un document de confirmation temporaire de l'inscription, veuillez appeler Services aux Autochtones Canada au 1-800-567-9604.

Si le document n'est pas authentique, retournez-le au client et demandez-lui de communiquer avec le bureau de sa Première Nation ou avec Services aux Autochtones Canada.

Vous ne devez accepter que les cartes ou documents originaux, et non des copies. Pour vérifier l'authenticité du document de confirmation temporaire d'inscription, recherchez le sceau en relief au bas du document.

CATALOG: R122-23/2021 • ISBN: 978-0-660-41357-0

Pour en savoir plus sur les cartes de statut : Canada.ca/carte-statut-indien

Pour en savoir plus sur la TPS/TVH et les Autochtones Canada.ca/tps-tvh-autochtones

Pour commander des exemplaires supplémentaires de cette

publication, veuillez communiquer avec surveillanceetconformite-monitoringandcompliance@sac-isc.gc.ca

Si vous n'êtes pas certain qu'un certificat sécurisé de statut indien est valide, veuillez appeler Services aux Auchtones Canada au **1-877-VALIDE8** (1-877-825-4338). Ce service automatisé est

surveillanceetconformite-monitoringandcompliance@sac-isc.gc.ca

Si la carte n'est pas valide, **remettez la au client** et demandez lui de communiquer avec le bureau de sa Première Nation ou Services aux Autochtones Canada au 1-800-567-9604

Si vous n'êtes pas certain de la validité d'une de ces cartes. veuillez appeler Services aux Autochtones Canada au 1-800-567-9604 ou à l'adresse suivante surveillanceetconformite-monitoringandcompliance@sac-isc.gc.ca Il ne s'agit pas d'un service automatisé; il se peut que vous ne receviez pas de réponse immédiatement.

Si la carte n'est pas valide, remettez-la au client et demandez-lui

de communiquer avec le bureau de sa Première nation ou Services aux Autochtones Canada au 1-800-567-9604

Canada